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Verslag 22 april 2024 
Locatie: gemeentehuis Zwijndrecht 
 
Aanwezig:   Max van de Pol (voorzitter), Jan van Baren, Pauline de Vries, Nel de Jong, Jannie Rosman, 
Corina Heijstek, Lydia Bijnagte, Jacques Daamen, Roos Vigelius, Erik Bezemer (leden), Suzanne Visser, 
Arnold van Die (gemeente Zwijndrecht); Jeanet Moerings (Zorgbelang Inclusief) (verslag). 
Afwezig: Alberta van den Dool 
 

1 Welkom, vaststellen van de agenda 
De voorzitter heet allen welkom. De agenda wordt aangepast, punt 5 naar voren i.v.m. 
aanwezigheid Arnold. 

2 Verslag en actielijst van de vergadering van 18 maart 2024  
a. Tekstueel en naar aanleiding van 
 Rijdend theehuis Alzheimer; succesvol. 

Het verslag wordt vastgesteld. 
b. Actiepunten 
➢ WAC: Corina mandateren om rechtstreeks met WAC te communiceren (anders gaat er 

teveel tijd tussen zitten als het via Max/Jeanet moet). Corina stemt af met Lydia bij 
adviesvragen. Communicatie Corina/WAC met cc naar Max/Jeanet is akkoord. 

De volgende actiepunten zijn afgehandeld:  
1902.03 - 1803.01 - 1803.05 

3 Uitgebrachte adviezen / brieven 
Er zijn diverse adviezen uitgebracht door de RAS. 

1. Mandatering beschikkingsbevoegdheid naar zorgaanbieders 
2. Startnotitie schuldhulpverlning 
3. Herijking participatie wet 

Alle uitgebrachte adviezen en reacties daarop zijn te vinden op Adviezen 2024 | Regionale 
Adviesraad Sociaal Drechtsteden (regionaleadviesraadwmodrechtsteden.nl) 
 
Nog uit te brengen adviezen:  
Jeugdhulp; vergadering daarover is verplaatst naar 6 juni 
Mijn SDD: er komt volgende keer een medewerker van de SDD bij de RAS vergadering 13 mei. 
Stuk wat Corina al aangeleverd heeft zal Jeanet vooraf aan medewerkers SDD sturen. Corina 
wil graag bij deze RAS vergadering zijn; Jeanet vraagt dit aan de voorzitter en mailt Corina de 
uitnodiging. 
Paulien: melding “toegekend” klopt vaak niet, die melding moet gewijzigd. Er moet alleen 
komen: uw aanvraag is binnen en wordt in behandeling genomen. 
Afspraak: Corina komt als gast 13 mei RAS 
Sportakkoord 4 V’s van veiligheid worden besproken. O.a. Verklaring OG, 
Vertrouwenspersoon, Veilige Cultuur. Afspraak: IAR brengt hier geen advies over uit. 
 
 

https://www.regionaleadviesraadwmodrechtsteden.nl/adviezen-2024/
https://www.regionaleadviesraadwmodrechtsteden.nl/adviezen-2024/
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4 Voortgang Inwonersadviesraad Zwijndrecht:  

• Stand van zaken Stichting Inwonersadviesraad: Max en Jacques 
Het oprichten van een Stichting kost veel tijd en ingewikkelde procedures. Bij andere 
gemeenten gaat beheer financiën via de gemeente zelf. Wijkplatforms en Sportplatform 
financiën gaan ook gewoon via de gemeente. Suzanne gaat na of dit ook voor IAR zou kunnen. 
De route van stichting op te richten stagneert nu bij de notaris. 
 

• Vacature penningmeesterschap 
Geen reacties, Jacques blijft nog even aan. 

5 Thema 1: Asielzoekers ARA (Arnold van Die) 
De asielzoekers zijn vandaag gearriveerd in de opvang. Sinds november 2023 is Arnold bezig 
om de opvang in ARA te realiseren. COA doet het meeste, de gemeente gaat vooral over 
vergunningen en communicatie. Op 22 januari was er een informatie bijeenkomst. Veiligheid is 
een belangrijk thema. Er waren 600 aanwezigen op 22 januari met diverse vragen, meningen, 
zorgen en emoties.   
De asielzoekers die naar ARA komen hebben nog geen status. Het zijn deels mensen die 
overgeplaatst zijn uit andere centra die sluiten of vol zitten. Er gaan heel veel verhalen en 
geruchten de ronde onder de inwoners. Het is van groot belang dat er duidelijke en correcte 
communicatie en informatie verspreid wordt. 
Diversiteit aan asielzoekers. Vluchtelingen, alleenstaande jongeren. Procedure om status te 
krijgen duurt gemiddeld 9 maanden tot 1,5 jaar. 
Nu 230 asielzoekers waarvan 60 minderjarige alleenstaande jongemannen (AMVers – 
Alleenstaande Minderjarige Vreemdelingen), 25 gezinnen met 75 kinderen. 

➢ Veiligheid: elke week veiligheidsoverleg. Extra BOA (COA/BOA). Straatcoach van COA. 
25 medewerkers die zich bekommeren om de 60 minderjarige alleenstaande 
asielzoekers (jongemannen) 15 tm 17 jaar. Allemaal vluchtelingen zonder status. Er is 
24/7 bewaking en men moet zich aan en afmelden. Er komt nog een hek omheen. 
COA heeft ook regels en consequenties als bv. huisarrest bij overtreding van de regels. 

➢ Communicatie: brieven en persoonlijke bezoeken aan buurtbewoners. Informatie 
bijeenkomst voor alleen omwonenden. Zoveel mogelijk zorgen weg genomen. 
Gemeenteraad meegenomen; motie met wensen en bedenkingen. College heeft in 
maart ingestemd met starten opvang 230 asielzoekers, als het goed gaat uitbreiding 
naar 300 asielzoekers maximaal. Klankbordgroep van omwonenden opgericht. 
Gemeente en COA gaan nog veel meer doen om informatie te geven en open dag etc. 

➢ Bezigheden, sporten, activiteiten:  
Taalles heeft prioriteit en is verplicht voor alle asielzoekers, evenals inburgering.  
COA heeft verder heel programma aan dagbesteding waaronder bv sport. 
Er zijn kookgelegenheden om zelf te koken. Men moet met kleine vergoeding voorzien 
in eigen levensbehoefte. Jongeren gaan overdag naar school, daarna koken en eten, 
daarna voetbal of volleybal of andere activiteiten.  

➢ Kinderen gaan verplicht naar regulier onderwijs/ schakelklassen: focus op Nederlandse 
taal leren. Ongeveer 40 basisschoolkinderen; speciale klassen. Onderwijs krijgt voor 2 
jaar extra middelen. Vervoer naar school: 12-17 jarigen naar ISK (Internationale 
Schakel Klassen) in Dordrecht of Papendrecht; op de fiets of als het echt niet anders 
kan met speciale bussen.  

➢ Vrijwilligerswerk of betaald werk (mag na 6 maanden): er komt een loket om vraag en 
aanbod bij elkaar te brengen (door COA). Er zijn al 40 aanmeldingen van individuen en 
instanties die willen samenwerken, asielzoekers willen inzetten als vrijwilliger.  

➢ Zorg en welzijn: Alleenstaande kinderen krijgen een voogd. Er is psychosociale 
ondersteuning. 
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Er zijn afspraken tussen gemeente en COA, als deze niet nagekomen worden dan heeft de 
burgemeester diverse middelen.  
Er is elke maand een evaluatie. Rapportage voor college en gemeenteraad. 
Gemeenteraad krijgt de verslagen van de overleggen met de klankbordgroep. 
Persberichten en berichten op website door de gemeente. 
Alle 230 asielzoekers opgevangen in oude Van der Valk-hotel Zwijndrecht | Zwijndrecht | AD.nl 
 
COA heeft veel behoefte aan handjes: vrijwilligers uit de samenleving om taallessen te geven 
etc. Ook via Zwijndrechtvoorelkaar.  
 
In hoeverre kunnen de asielzoekers in de periode dat ze hier verblijven deel uitmaken van de 
Zwijndrechtse samenleving? Niet alleen binnen het AZC maar laat de asielzoekers ook 
deelnemen aan activiteiten in Zwijndrecht zelf. 
 
Stimuleren van verenigingen, kerken etc. om een warm welkom te geven aan asielzoekers en 
de deuren open te stellen.  
 
Hoe zit het met de toekomst voor de asielzoekers? Als zij een status krijgen, dan hebben ze 
recht op huisvesting. Hoewel doorstroming van statushouders wel lastig is. Als ze geen status 
hebben en het ARA AZC gaat dicht (na maximaal 3 jaar) gaan ze door naar een ander AZC. 
 
Inwoners Adviesraad staat voor inclusie; belangrijk is dat de asielzoekers zich welkom voelen. 
Wat kan de IAR daarin eventueel betekenen?  
Mogelijkheden IAR: 

➢ Ongevraagd advies schrijven over het belang van transparante communicatie en 
aanbevelingen m.b.t. inclusie. Arnold geeft aan dat hier al voldoende afspraken over 
zijn. 

➢ Persbericht in de Brug april welkom asielzoekers in meenemen en positief framen; ons 
best doen via eigen netwerken iets kunnen betekenen. Actie: Max neemt dit op in 
persbericht april/mei. 

➢ Alle leden kunnen in hun contacten een ander geluid laten horen als er negatieve of 
onjuiste verhalen de ronde doen. Maar IAR leden zijn ook de ogen en oren van wat er 
leeft onder de Zwijndrechtse inwoners. 

 

6 Speerpunten, stand van zaken. Welke zaken spelen er? 
•  Armoede:  Pauline  - 
• Jeugdhulp: Pauline, Max - 

• Senioren (raad): Jan, Jannie, Nel 2 april gesproken over vacature KBO lid en 
penningmeester. Huishoudelijk reglement is aangepast. Julia van der Aa van valpreventie heeft 
presentatie gegeven. 1770 inwoners krijgen brief/ vragenlijst.  
• Regionale Adviesraad: Max - 
• VN-verdrag/inclusie-agenda: Corina bijeenkomst over OCO (Onafhankelijke Cliënt 
Ondersteuning). Doel: voor de zomer advies uitbrengen om 8 uur per week OCO voor 
Zwijndrecht te bepleiten (ipv 4 uur).  
• Sport: Erik  29 mei bijeenkomst Sportplatform presentatie sociaal vaardige sport 4 V’s . 
Onderzoeken: sport participatie jongeren. Rapport is gepresenteerd, nu implementatie. 
Capaciteitsonderzoek sport accommodaties; Lydia vraagt of het rapport openbaar is? Zodra 
het rapport er is komt het ook naar de iAR. 
Sport en beweegloket: Erik stuurt rapport door. 
Project return sports: gevonden voorwerpen en kleding aanbieden aan andere startende 
sporters. 

https://www.ad.nl/zwijndrecht/alle-230-asielzoekers-opgevangen-in-oude-van-der-valk-hotel-zwijndrecht~aa7e33b1/?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTEAAR0sPSnN62Yh7_ClzSd7D80t61R-3N1EIsd68T9BdRPg654s5m_n4y31ddE_aem_AeFN7zYQkZsLMueQNxLgxRFQ8u5j34rbkTVAw0qr49vmmqqeMcD51yrDvnvPZAELM65XYA9QtAO3brXvti6KoJir
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• Woon Advies Commissie: Corina eerste advies uitgebracht.  Korte reactie tijd. Actie: 
formeel bevestigen aan WAC dat voortaan Corina en Lydia meteen de adviesvragen krijgen. 

• Dementievriendelijk Zwijndrecht: Jan  
Sollicitatie procedure aandacht functionaris loopt.  
Fitmakers hebben subsidie om bijeenkomsten te gaan geven. 
Meer samenwerken met Hendrik-Ido-Ambacht 

• Mantelzorg: Roos: conferentie mantelzorg GGZ grote opkomst, met name zorg 
professionals, maakte veel indruk. Positief! Binnenkort lotgenoten bijeenkomst. 

 

7 Mededelingen en Rondvraag 
• Schema artikelen voor de Brug                   
April/mei: Max 
Mei/juni: Lydia 
Rondvraag 

- Jacques: financiële cijfers 2023 zijn af, willen Paulien en Jan weer als kascommissie 
fingeren? Ja. 

- Suzanne: beeld “stille strijd” is geplaatst bij rotonde Zwanenburg drift. 22-4 tm 6-5 
bespreekbaar maken preventie zelfdoding jongeren. Goed dat hier aandacht voor is. 
 

9 Volgende vergadering 27 mei 2024:  
Erik is er 27 mei niet. 
Thema:  Max denkt erover na. 
De voorzitter sluit de vergadering ca. 21:35 uur. 
 

    


